
Waar is  het onwil en waar onmacht ?

Na jaren van overschot op de begroting zien we nu snel oplopende tekorten. 
Het breekt Heemstede op dat we niet eerder begonnen zijn met het verhogen 
van de OZB. Deze is bij ons substantieel lager dan het landelijk gemiddelde. 
Met deze kadernota lijken we eindelijk een stap in deze richting te zetten, maar 
deze is wellicht ‘too little, too late’.
Een enorme kostenpost is de renovatie van onze basisscholen. Het plan is  
opgesteld toen we nog de luxe hadden van jaarlijkse overschotten. inmiddels 
zijn de kosten van bouw en lonen fors gestegen. GL beziet dit realistisch, op de 
scholen kan niet verder worden bezuinigd; wel wordt in het huisvestingsplan 
vermeld dat er gerekend wordt op een substantiële bijdrage van  
schoolbesturen . Gl zal dit per project kritisch volgen. 

Het is goed dat er geld beschikbaar is gesteld voor een burgerberaad.  
GL is er content mee dat gekozen is voor het onderwerp Afval. In 2021 is 
in onze gemeente een Duurzaam Afvalbeleid 2020-2030 vastgesteld met 
een aanhangend bedrag van ongeveer 1 .400.000 euro. Over dit bedrag 
kunnen we grotendeels nog beschikken. We moeten wel snel aan de 
slag, om de beoogde landelijke doelstellingen te halen. 

En dan duurzaamheid  
Begin 2021 heeft de rekenkamercommissie een aantal aanbevelingen gedaan 
die betrekking hebben op de doelstellingen van het duurzaamheidsbeleid. Gl 
heeft deze week begrepen dat op dit moment wordt gekeken naar de 
opvolging daarvan. Wij kijken daar met belangstelling naar uit.

Groen Links betreurt het dat het college voorstelt om vanaf 2027 structureel te 
willen bezuinigen op het vaste budget dat onder andere Heemsteeds 
Duurzaam en de circulaire lokale economie financiert. De verwachting bestaat 
dat er tegen die tijd voldoende middelen vanuit het Rijk komen voor 
energietransitie en circulaire economie, maar GL vindt dat Heemstede er nu al 
wel wat tandjes bij zou mogen doen. Zo steekt het ons dat de wijkgerichte 
aanpak op het gebied van warmte nog steeds op zich laat wachten, terwijl we 
weten welke wijken met name een problematisch gasverbruik hebben. 
Wij juichen het overigens toe dat het college oog heeft voor biodiversiteit en 
dat daarvoor extra middelen vrijkomen.



Ook het Groenbeleidsplan van 2014 krijgt binnenkort eindelijk een update. In 
de kadernota staat dat in dit verouderde plan het onderhoudsniveau op A is 
vastgesteld. Dat klopt niet. Het gaat hier om een mix van A en B- onderhoud. 
Het college is nu voornemens het algehele niveau op B te zetten. GL heeft daar  
bezwaar tegen. Het onderhoud van bomen, heesters en heggen zou op A-
niveau gehandhaafd moeten blijven gelet op alle klimatologische 
ontwikkelingen. Graag een rectie van het college hierop.   

Een motie van het CDA, mede ingediend door GL en D’66 ‘Tegels wippen’ 
(februari2023) werd ingetrokken omdat de wethouder het te vroeg dag vond. 
Eerst zou voor deze zomer het Groenbeleidsplan moeten worden aangepast en 
daarna zou er gebiedsgewijs een aanpak volgen.  Nu dat Groenbeleidsplan nog  
op zich laat wachten, maar de klimaatcrisis voortschrijdt, vindt GL het 
noodzakelijk om zo snel mogelijk inwoners van wijken waar geen problemen 
zijn met de grondwaterstand te faciliteren met een ophaalservice voor de 
tegels als ze hun tuinen willen vergroenen. Hoe ziet het college dit ?  

-Wij kondigen twee moties  aan over duurzaamheidsmaatregelen

In het sociale domein zien we oplopende kosten bij Spaarne Werkt vwb de 
onderdelen beschut werk en re-integratie. Het is goed dat het college hier oog 
voor heeft en daar middelen voor inzet.

En dan Wonen in Heemstede en fietsen,  parkeren en varen
In de Heemsteedse Woonvisie is het aandeel sociale woningbouw vastgesteld 
op 30%. Actueel ligt dat percentage op 21 %. Maar bij voorstellen die er  komen 
op het gebied van woningbouw, wordt steeds weer uitgegaan van 30% 
nieuwbouw voor sociale woningbouw. Op die manier haalt Heemstede de 
achterstand nooit in. Feitelijk zouden we er daarom vanuit moeten gaan dat bij 
elk nieuw project een veel hoger percentage sociale woningbouw  wordt 
gerealiseerd.  Graag een reactie van het college
 
 GL vindt dat de parkeertarieven in Heemstede aan de lage kant zijn, als je dat 
vergelijkt met de buurgemeentes. Op de Binnenweg kunnen bijvoorbeeld 
hogere tarieven gelden, bijvoorbeeld tussen 11 en 4 uur. Er komt een nieuwe 
parkeervisie. We kijken daar verwachtingsvol naar uit. 



De liggelden voor bootjes in Heemstede zijn laag in vergelijking met 
omliggende gemeentes. We horen van inwoners dat zij eigen bootjes nergens 
kunnen leggen omdat er een wachtlijst is, terwijl niet-Heemstedenaren hun 
bootjes  laten liggen omdat het hier zo goedloop is. Hoe kijkt het college hier 
tegenaan ?

Vwb  de fietspaden in Heemstede komt GL straks met een motie

En dan het tunneltje bij Leyduin. Er zou een tunnel met hellingbaan voor 
mindervaliden worden gerealiseerd. Kijkt u hiervoor naar het 
Raadsbesluit van 3 maart 2022. Het voorbereidingskrediet van 110.000 
is in die Raad vastgesteld. 
College kun u ons informeren over deze voorbereidings- en 
planuitwerkingsfase en over het vervolg van dit project? 
De raad heeft overigens onlangs bij de provincie verzocht om te 
onderzoeken of zij subsidie kan verlenen om er een bredere tunnel van 
te maken. Dit onder het argument dat het tunneltje een regionale 
verbinding vormt. Hier is onlangs een negatief antwoord op gekomen. 

 Traditiegetrouw sluit GL af met opmerkingen over het Manpadterrein. 
Geen woord nog over de kosten hiervan in de kadernota. Wel opnieuw 
forse vertraging in dit dossier dat nu al meer dan 20 jaar sleept. Twee 
weken terug vernam de raad dat het hele proces on hold is gezet 
doordat in de onlangs vastgestelde Woonvisie, percentages zijn 
genoemd die problemen opleveren voor het niet-verstedelijkte deel van 
Heemstede. Wordt vervolgd na het reces met inschakeling van een 
planeconoom. Dan moet het College beslissen, de raad erover 
debateren en besluiten, en dan pas komt er nog een participatietraject 
die de hele besluitvorming weer kan herzien. Het is zo wel een heel 
ondoorgrondelijk en stroperig verhaal. College kunt u hier toch iets meer 
scherpte aanbrengen in het proces zoals dat na het reces zal verlopen ?  

Dank voor uw aandacht


